

Title (en)

Violin shoulder rest.

Title (de)

Schulterstütze für Geigen.

Title (fr)

Dispositif d'appui à l'épaule pour violon.

Publication

**EP 0287520 A1 19881019 (FR)**

Application

**EP 88810241 A 19880414**

Priority

CH 146987 A 19870415

Abstract (en)

The device comprises: an arm (17) which is rigidly fixed to the base (8) of the chin rest without touching the sound box of the violin; a ball device (29, 37) which can be locked by screws (38) and be adjusted along the arm (17); and a shoulder rest piece (32). Adjustment of the ball device (29, 37) along the arm (17) makes it possible to adjust the distance from the piece (32) to the base (8) of the chin rest (2), and the ball device (29, 37) itself, the orientation and tilt of the piece (32) relative to the violin. The distance to the violin from the rest piece (32) can be modified by a series of differently bent arms (17). These various adjustments enable the violinist to adapt, theoretically once and for all, the device to his anatomy and habits.

Abstract (fr)

Le dispositif d'appui à l'épaule pour violon comprend: un bras (17), qui est fixé rigidelement à la base (8) de la mentonnière, sans toucher la caisse du violon; un mécanisme à rotule (29, 37), qui peut être bloqué par des vis (38) et être réglé le long du bras (17), et une pièce d'appui à l'épaule (32). Le réglage du mécanisme à rotule (29, 37) le long du bras (17) permet de régler la distance de la pièce (32) à la base (8) de la mentonnière (2), et le mécanisme à rotule (29, 37) lui-même, l'orientation et l'inclinaison de la pièce (32) par rapport au violon. La distance au violon de la pièce d'appui (32) peut être modifiée grâce à un jeu de bras (17) pliés différemment. Ces différents réglages permettent au violoniste d'adapter, en principe une fois pour toutes, le dispositif à sa morphologie et à ses habitudes.

IPC 1-7

**G10D 3/18**

IPC 8 full level

**G10D 3/18** (2006.01)

CPC (source: EP)

**G10D 3/18** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 4248125 A 19810203 - EVERETT CHARLES H
- [X] US 2057825 A 19361020 - STEVEN HARDY
- [A] DE 41057 C
- [A] FR 540324 A 19220708
- [A] FR 401172 A 19090820 - BEISHEIM GEORGE [US]
- [A] US 1756676 A 19300429 - COLBENTSON OLIVER S
- [A] CH 277350 A 19510831 - ZURBRUEGG WALTER [CH]

Cited by

DE102010063175A1; WO2013087228A1; WO2012080342A1; FR2907585A1; CN103943096A; AU637738B1; EP0445632A1; FR2659163A1; US5208409A; GB2271212A; GB2271212B; CN103262150A; US5341714A; FR2688919A1; CN104011790A; JP2015505065A; US6779805B1; US9495942B2; WO2006117564A1; US8957290B2

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0287520 A1 19881019**

DOCDB simple family (application)

**EP 88810241 A 19880414**